
A Szakma Sztár Fesztivál ünnepélyes díjátadója 

 

 

Június 19.-én került sor a Magyar Kereskedelmi és Iparkamara valamint a Szociális és 

Munkaügyi Minisztérium által szervezett Szakma Sztár Fesztivál győzteseinek ünnepélyes 

díjátadójára a Parlament felsőházi termében. A minden korábbinál komolyabb érdeklődés 

által övezett rendezvényen a legsikeresebb tanulók mellett jelen voltak felkészítő tanáraik, 

illetve a média képviselői is. A rendezvényt megelőzően egy kellemes, zenés műsor fogadta a 

résztvevőket, ami oldotta a tanulók feszültségét, amely ezzel a komoly elismeréssel jár, így 

vidám, ugyanakkor felemelő hangulatban kezdődött meg az ünnepélyes díjátadó. A győztes 

tanulók, illetve felkészítő tanáraik számára ez elismerő okleveleket Kiss Péter és Dr. Parragh 

László adta át, aki megnyitó beszédében rámutatott annak szükségességére, hogy a hazánkban 

méltatlanul kevéssé megbecsült szakmai képzés újszerű meglátása, illetve az értelmiség és a 

szakmai pálya között meglévő párhuzam megismertetése megegyezik a Magyar Kereskedelmi 

és Iparkamara eddigi törekvéseivel. Ennek kapcsán megemlítette, hogy hazánkban is zajlik az 

értelmiségiek átképzése a szakmunkára, mivel a fejlődő európai gazdaság olyan széles körű 

lehetőségeket kínál, amelyet jelenleg a magyar szakképzésben résztvevő szakemberek száma 

nem elégít ki. Tehát értelemszerű folyamatnak tűnik, az átképzések általi lehetőségek 

megismertetése, illetve ehhez kapcsolódóan ezek társadalmi megítélésének változása, 

újraértékelése. Ennek fényében zajlott le az idei Szakma Sztár fesztivál, mely minden 

korábbinál nagyobb számú, közel 10000 regisztrált látogatót vonzott az ország minden 

területéről, amely felhívhatja a figyelmet arra a nyugati tendenciára, miszerint a jelenlegi 

iskolarendszernek jobban fel kellene készíteni a tanulókat a szakmai értékek elismerésére, 

annak gyakorlati jelentőségére. A Modern Iskola az idei tapasztalatokról, illetve a várható 

elképzelésekről kérdezte Dr. Parragh Lászlót, a Magyar Kereskedelmi és Iparkamara elnökét. 

 

M.I.: Mi a véleménye a szakmák társadalmi elismertségének változásáról? 

 

P.L.:Ez láthatóan egy lassú folyamat, de tapasztalataink szerint sikeresen elindult egyfajta 

változás az emberek megítélésében a szakmai pályát illetően. Egyre többen kezdik észrevenni, 

hogy egy hozzáértő szakember előtt megannyi lehetőség áll az elismerés és a szakmai siker 

felé vezető úton. A globalizáció hatására már kezdnek realizálódni ezek a kérdések és úgy 

vélem hazánkban is egyre nagyobb azok aránya, akik a diplomás képzések mellett meglátják a 

szakképzés jelentőségét és annak társadalmi elismertségét. 

 



M.I.:Az idén megrendezett Szakma Sztár Fesztivál mennyiben váltotta be a hozzá fűzött 

reményeket? 

 

P.L.: Egyértelműen beváltotta az előzetes elvárásokat, sőt sok tekintetben felül is múlta 

azokat. Örömmel láttuk, hogy komoly szakmai érdeklődés övezte, annak ellenére, hogy első 

alkalommal rendeztük meg. Komoly és mind a szervezők, mind a résztvevők számára értékes 

esemény volt, amelynek köszönhetően kellő tapasztalatot szereztünk a jövőre nézve, illetve 

alátámasztotta eddigi törekvéseinket.  

 

M.I.: Miként reagál az érintett gazdasági terület a Magyar Kereskedelmi és Iparkamara és a 

Szociális és Munkaügyi Minisztérium közös együttműködésére? 

 

P.L.: Mindenképpen pozitív reakciók tapasztalhatóak, bár a jelenlegi környezeti feltételek 

nem megfelelőek, mivel hazánkban sajnos kevés gyermek születik, emellett komoly 

elszívóerő tapasztalható Nyugat-Európából. Ami kétélű dolog, hiszen egyrészről alátámasztja 

a hazai képzések magas színvonalát, mindazonáltal kedvezőtlenül érinti a hazai gazdaságot, 

hiszen tehetséges szakembereket veszít ez által. A folyamat ami jelenleg zajlik, ennek 

lassítására irányul, hiszen jelenleg nem minden esetben van lehetőség azokat a feltételeket 

kínálni hazánkban, amelyekkel egy szakember nyugaton találkozhat. Úgy vélem kizárólag 

egy valós konvergencia fordíthatná meg ezt a helyzetet, amelynek nélkülözhetetlen alapja egy 

tudatos és célirányú gazdaságpolitika lenne. 

 

   


